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Besvarelse af spørgsmål nr. 103 (Alm. del) fra Folketingets Grønlands-

udvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 103 (Alm. del), som Folketin-

gets Grønlandsudvalg har stillet til justitsministeren den 11. august 2021. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Aaja Chemnitz Larsen (IA). 

 

 

 

Nick Hækkerup    

/  

Helene Bendtsen 

  

Folketinget  

Grønlandsudvalget 

Christiansborg 

1240 København K 

DK Danmark  

  

   

   

 

 

Dato: 8. september 2021 
Kontor: Nordatlantkontoret 

Sagsbeh: Søren de Paoli 

Sagsnr.: 2021-0032/09-0143 
Dok.: 2090812 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

T +45 3392 3340 

F +45 3393 3510 
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 
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Offentligt



 

 Side 2/2 

Spørgsmål nr. 103 (Alm. del) fra Folketingets Grønlandsudvalg:  

 

”Vil ministeren oplyse, om Regeringen har ambitioner om at di-

gitalisere tinglysning i Grønland, samt oplyse hvilke eventuelle 

hindringer, der måtte være for at rulle det danske tinglysnings-

system ud i Grønland? Hvornår forventer regeringen i så fald, at 

at digital tinglysning vil blive implementeret i Grønland? I Dan-

mark har tinglysning været digitaliseret i mange år, hvilket har 

medført en hurtigere, sikrere, nemmere og bedre tinglysnings-

proces. I Grønland skal man fortsat indhente oplysninger om 

ejerforhold, pantsætninger m.v. manuelt, hvilket gør processen 

unødig langstrakt. Det øger samtidig risikoen for, at bolighand-

ler bliver dyrere foden enkelte borger, idet långiver som regel 

vil have en bankgaranti, indtil tinglysning er helt på plads. Der 

er et ønske hos erhvervslivet og bankerne om at smidiggøre pro-

cessen ved indførsel af digital tinglysning. Indførelsen af digital 

tinglysning i Grønland vil lette administrationen ved køb af 

ejendom i Grønland mærkbart og sikre en mere smidig og nuti-

dig proces, uden eventuelt forøgede omkostninger for bor-

gerne.” 

 

Svar: 

 

En reformering, herunder en digitalisering, af et tinglysningssystem rejser 

en række spørgsmål, som bør overvejes grundigt. Efter Justitsministeriets 

opfattelse finder sådanne overvejelser mest hensigtsmæssigt sted i regi af et 

sagkyndigt udvalg bestående af relevante myndigheder og interessenter. På 

den måde vil der kunne udarbejdes velfunderede anbefalinger til en løsning, 

som er målrettet de særlige grønlandske forhold.  

 

Justitsministeriet kan generelt oplyse, at Justitsministeriet løbende drøfter 

med Naalakkersuisut, hvilke konkrete lovgivningssager for Grønland der 

skal prioriteres.  

 

Hvis Naalakkersuisut måtte have ønske om at iværksætte et arbejde med 

tinglysningssystemet i Grønland, vil sagens prioritering mv. blive aftalt nær-

mere med Naalakkersuisut. 
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